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Sehr geehrte Frau Bundesratspräsidentin, 
Sehr geehrte Delegationsmitglieder, 
 

Geachte President,  
Geachte leden van de delegatie, 

 
Namens de Staten-Generaal van Nederland heet ik u van harte welkom: 
 
Herzlich Willkommen. 
 

Het is een eer u hier vandaag te mogen ontvangen in de Eerste Kamer.  
 
Het bezoek van de President van de Bondsraad aan Den Haag is al meer dan twintig jaar een 
jaarlijkse traditie.  
Een traditie die wij van grote waarde en belang achten.  
 
De betrekkingen tussen onze beider landen, Duitsland en Nederland, zijn uitstekend.  

Over veel onderwerpen delen wij dezelfde mening, en we werken nauw samen op nationaal 
niveau en in de grensregio.  
Samenwerken binnen de grensregio is iets wat u vanuit uw eigen Saarland als geen ander 

kent, binnen de SaarLorLux-regio. 
 
Net als de Bundesrat, is de senaat op een bijzondere manier verbonden met de regio in ons 

land.  
Bij u is dit onder meer te zien door de jaarlijkse wisseling van het Voorzitterschap tussen de 
minister-presidenten van de deelstaten.  
Bij ons kiezen de leden van het bestuur van de twaalf provincies, iedere vier jaar de leden 
van de Eerste Kamer. 
 
Excellentie, 

 
Dit jaar herdenken we in Europa dat tachtig jaar geleden een einde kwam aan de Tweede 
Wereldoorlog die ons continent daarna sterk verdeelde, en Duitsland in het bijzonder. 
 
In Nederland vieren we dit jaar ook de vrijheid die het einde van de oorlog voor ons land 
betekende.  

Maar bij dat vieren hebben we steeds in het achterhoofd dat vlakbij al ruim drie jaar opnieuw 

een oorlog woedt.  
 
De afgelopen weken is er op het diplomatieke niveau van wereldleiders zoveel gebeurd en 
volgen de ontwikkelingen elkaar zo snel op, dat het soms bijna lijkt alsof de mensen om wie 
het gaat, worden vergeten: 
De mensen in Oekraïne die al drie jaar in angst en onzekerheid verkeren en hopen op vrede, 

veiligheid en vrijheid.  
Het is belangrijk dat wij dat niet vergeten en onze steun aan hen blijven uitspreken. 
 
Ondanks de verschrikkelijke aanleiding laat de manier waarop de landen in Europa nauwer 
zijn gaan samenwerken in hun steun voor Oekraïne, het belang zien van Europese en 
internationale samenwerking en solidariteit.  
Tussen regeringen en tussen mensen.  

 

Vanuit de asresten van de Tweede Wereldoorlog namen visionairs uit zes landen, waaronder 
Duitsland en Nederland, het initiatief voor de Europese Gemeenschap van Kolen en Staal.  
Het was de voorloper van de Europese Unie waarin wij nu met 27 landen nauw 
samenwerken. 
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Dezelfde unie die de handen ineen heeft geslagen om Oekraïne te helpen én die samenwerkt 
om de vrijheid en veiligheid in de EU-landen te verdedigen.  
  
Het laat eens te meer zien dat we vrienden zoals Duitsland nodig hebben:  

Niet alleen ten aanzien van de oorlog in Oekraïne, maar ook om samen de uitdagingen van 
de toekomst tegemoet te gaan.  
 
 
Excellentie, 
 

U bent behalve Voorzitter van de Bondsraad ook minister-president van Saarland.  

De thema’s vrijheid, veiligheid én samenwerking over grenzen heen, hoor ik ook terug in het 
Saarlandlied: 
 
Ich rühm’ dich, du freundliches Land an der Saar, 
von friedlichen Grenzen umgeben. 
Nie wieder bedrohe dich Krieg und Gefahr, 
in dir möcht’ ich immerzu leben. 

 
(Vertaling: Ik prijs u, u vriendelijk land aan de Saar, 
omgeven door vredige grenzen. 
Nooit meer zullen oorlog en gevaar u bedreigen, 
Ik zou voor altijd in jou willen wonen.) 
 

Laten wij de vruchtbare samenwerking tussen onze landen, regio’s en parlementen 

voortzetten,  
voor een veilige en vrije toekomst van onze landen en ons continent. 
 
Staat u mij nu toe het woord te geven aan mijn collega van de Tweede Kamer der Staten-
Generaal, de heer Martin Bosma. 
 

Danke schön. 
 
 


